
 

 

PM 2009:150 RVIII (Dnr 325-429/2009) 

 

 

Finansiering av hbt-ungdomsgården Egalia 
Skrivelse av Yvonne Ruwaida (mp) 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande 

Skrivelsen av Yvonne Ruwaida (mp) anses besvarad med vad borgarrådet anför. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendet 

 

Yvonne Ruwaida (mp) konstaterar i en skrivelse till kommunstyrelsen den 6 februari 

2009 att RFSL Stockholms mötesplats för homo-, bi- och transungdomar, Egalia, kan 

tvingas läggas ner på grund av bristande resurser. Hittills har ungdomsgården finan-

sierats av projektmedel från Allmänna Arvsfonden. Skribenten anser att Egalia är en 

helt unik ungdomsgård där de erbjuder en icke heteronormativ miljö med professio-

nell personal som kan ge ungdomarna råd och stöd i sin identitetsprocess som de inte 

kan få någon annanstans. Vidare framhåller skribenten att verksamheten under år 

2009 bör finansieras ur Centrala medelsreserven samt att socialtjänst- och arbets-

marknadsnämnden på lång sikt ska få resurser för att finansiera Egalia.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, socialtjänst- och arbetsmarknads-

nämnden, kulturnämnden och Norrmalms stadsdelsnämnd.  

Stadsledningskontoret anser att det ligger inom socialtjänst- och arbetsmarknads-

nämndens ansvarsområde att besluta om verksamhetsbidrag till ungdomsgården Ega-

lia.  

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden understryker att RFSL:s ansökan om 

pengar till ungdomsgården Egalia kommer att tas upp av nämndens organisations- 

och föreningsutskottet (OFU).  

Kulturnämnden ser positivt på Egalias verksamhet men anser att det inte åligger 

nämnden att bedöma frågan om framtida finansiering av Egalia ur den Centrala me-

delsreserven.  

Norrmalms stadsdelsnämnd anser att Egalia fyller en viktig funktion men under-

stryker att socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden kommer att behandla en ansö-

kan om medel.  

 

Mina synpunkter 

 

Ungdomsgården Egalia bedriver en viktig och unik verksamhet. Gården är en sam-

lingsplats och ger ett stöd för många ungdomar i deras identitetsskapande.  
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Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämndens organisations- och föreningsutskott, 

OFU, fattade i juni beslut om att utbetala pengar för att gården ska kunna fortsätta sin 

verksamhet resten av året. Egalia kan genom detta klara verksamheten fram till års-

skiftet. Därefter får RFSL Stockholm, som driver Egalia, lämna in en ansökan i sed-

vanlig ordning. RFSL Stockholm uppmanas av OFU att söka lämpliga finansiärer 

inför 2010. Att bedriva ungdomsgård, oavsett målgrupp, kan inte anses vara en soci-

altjänstverksamhet. Jag delar därför OFU:s uppfattning om att Egalia måste söka 

huvudfinansiär utanför Stockholms socialtjänst.  

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande 

Skrivelsen av Yvonne Ruwaida (mp) anses besvarad med vad borgarrådet anför. 

 

 

Stockholm den 27 augusti 2009 

 

MADELEINE SJÖSTEDT 

 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m.  

2. Skrivelse av Yvonne Ruwaida (mp) om finansiering av hbt-ungdomsgården 

Egalia 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Roger Mogert (s) och Ann-Margarethe Livh  

(v) enligt följande. 

 

Vi föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen beslut att  

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen att besvara skrivelsen enligt följande. 

 

Egalia är en unik verksamhet för ungdomar och fyller en viktig förebyggande funktion. 

Stockholms stad bör därför medverka till att verksamheten får en långsiktigt tryggad finansie-

ring och medelsbehovet bör beaktas i stadens budget för år 2010. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Yvonne Ruwaida (mp) enligt följande. 

 

Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. att bifalla skrivelsen 

2. därutöver anföra följande: 

 

Det är positivt att ansvarigt borgarråd håller med om att Egalia är en viktig och unik verk-

samhet. Tyvärr visar det sig inte i handling från stadens sida, eftersom inga långsiktiga strate-

gier presenteras för hur Egalias unika kompetens ska behållas i staden. Det är inte hållbart för 

en liten verksamhet som Egalia att tvingas söka bidrag och leva i ovisshet varje år.  

Det är väl belagt att HBT-ungdomar mår psykiskt sämre än ungdomar generellt och det 

finns nästan ingenstans för dem att ta vägen, där de möts av stöd och förståelse på jämlika 

villkor. På Egalia arbetar man aktivt med att ge stöd till HBT-ungdomar, samtidigt som man 



 3 

även arbetar med kunskapsspridning och fortbildning till bland annat fritidsgårdar. Staden 

måste tydligt visa att verksamheten är viktig och stödja den ekonomiskt, antingen genom ett 

långsiktigt driftsbidrag till Egalia, eller genom att besluta att kompetensen säkras på annat 

sätt, te x genom upphandling.  

Processen har också visat att stadens bidragssystem och -villkor måste ses över. Idag är 

det svårt att överblicka vart olika organisationer kan vända sig för olika typer av bidrag. Soci-

al- och arbetsmarknadsnämnden, kulturnämnden och stadsdelsnämnderna har alla olika typer 

av bidragsfördelning. Handläggningsprocessen är dessutom långsam och förvaltningarnas 

svar kommer sent på året, vilket försätter många organisationer i planeringssvårigheter. Be-

hovet är stort av en förenkling av hela stadens bidragssystem. Reglerna måste vara hållbara, 

transparanta och handläggningstiden snabb och ge minst ett halvårs utrymme för planering. 

 

Kommunstyrelsen 

 

Reservation anfördes av Carin Jämtin, Roger Mogert, Tomas Rudin och Teres 

Lindberg (alla s) och Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till reservationen av 

(s) och (v) i borgarrådsberedningen. 

 

Reservation anfördes av Stefan Nilsson (mp) med hänvisning till reservationen av 

(mp) i borgarrådsberedningen.  
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ÄRENDET 
 

Yvonne Ruwaida (mp) konstaterar i en skrivelse till kommunstyrelsen den 6 februari 

2009 att RFSL Stockholms mötesplats för homo-, bi- och transungdomar, Egalia, kan 

tvingas läggas ner på grund av bristande resurser. Hittills har ungdomsgården finan-

sierats av projektmedel från Allmänna Arvsfonden. Skribenten anser att Egalia är en 

helt unik ungdomsgård där de erbjuder en icke heteronormativ miljö med professio-

nell personal som kan ge ungdomarna råd och stöd i sin identitetsprocess som de inte 

kan få någon annanstans. Vidare framhåller skribenten att verksamheten under år 

2009 bör finansieras ur Centrala medelsreserven samt att socialtjänst- och arbets-

marknadsnämnden på lång sikt ska få resurser för att finansiera Egalia.  

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, kulturnämnden, socialtjänst- och 

arbetsmarknadsnämnden och Norrmalms stadsdelsnämnd.  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 17 april 2009 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Ansvaret inom staden för den form av stöd Yvonne Ruwaida (mp) efterfrågar för verk-

samheten åvilar socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden. Det är denna nämnd som inom 

sin ram ska prioritera hur stödet till frivilligorganisationer ska fördelas. Staden har under året 

gett RFSL verksamhetsbidrag för individstödjande föreningsarbeten på 990 000 kronor via 

socialtjänst- och arbetsmarknadsnämndens föreningsutskott.  RFSL får förutom detta bidrag 

ett omfattande stöd om cirka 2 miljoner kronor för särskilda insatser mot hiv/aids.  

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämndens föreningsutskott har mottagit en ansökan från 

RFSL för bidrag till driften av ungdomsgården Egalia. Ekonomiskt stöd ges till frivilligorga-

nisationer i form av projektbidrag och verksamhetsbidrag. De prioriterade målgrupperna är 

bland annat utsatta barn och ungdomar. Det ligger enligt stadsledningskontoret inom social-

tjänst- och arbetsmarknadsnämndens ansvarsområde att besluta om verksamhetsbidrag till 

ungdomsgården Egalia. Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden väntas fatta beslut i frå-

gan under våren 2009.  

Stadsledningskontoret föreslår kommunstyrelsen att skrivelsen (24/2) av Yvonne Ruwai-

da (mp) om finansiering av hbt- ungdomsgården Egalia får anses besvarad med vad som 

sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 23 

april 2009 att som svar på remissen hänvisa till socialtjänst- och arbetsmarknadsför-

valtningens tjänsteutlåtande samt att överlämna detta till kommunstyrelsen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordföranden Karin Rågsjö (V), ledamöterna Abdo 

Goriya m.fl. (S) och ledamoten Stefan Nilsson (MP), bilaga 1. 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 22 

april 2009 har i huvudsak följande lydelse. 
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RFSL:s ungdomsråd Egalia riktar sig till ungdomar mellan 13 och 20 år. Den ligger på 

Sveavägen i centrala Stockholm och har öppet två kvällar i veckan. En vanlig kväll kommer 

mellan 25 och 40 ungdomar till Egalia. De ungdomar som besöker Egalia får där möjlighet 

att vara i en verksamhet där man kan möta andra ungdomar med annan sexuell läggning än 

den heterosexuella. Alla ungdomar oavsett sexuell läggning ska självklart vara välkomna till 

stadens vanliga ungdomsgårdar, men Egalia erbjuder ett alternativ som särskilt riktar sig till 

hbt-ungdomar. 

RFSL har sökt pengar från socialtjänst- och arbetsmarknadsnämndens anslag för stöd till 

frivilligorganisationer för att kunna fortsätta driva verksamheten när stödet från Allmänna 

arvsfonden som hittills finansierat verksamheten upphör hösten 2009. RFSL får sedan 

många år verksamhetsbidrag från staden genom socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden. 

För 2009 uppgår det ekonomiska stödet till RFSL till 2 mnkr i bidrag för hiv-preventivt 

arbete och 965 tkr i verksamhetsbidrag. RFSL:s ansökan om pengar till ungdomsgården 

Egalia kommer att tas upp vid organisations- och föreningsutskottets (OFU) sammanträde 

den 16 juni 2009.  

 

Kulturnämnden 

 

Kulturnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 21 april 2009 att som svar på 

remissen överlämna och åberopa kulturförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Roger Mogert (S), ledamöterna Ann 

Mari Engel (V), Eva Louise Erlandsson Slorach (S) och Kerstin Wickman (MP) 

samt tjänstgörande ersättaren Inga Granberg (S), bilaga 1. 

 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 mars 2009 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Det åligger inte kulturförvaltningen att bedöma frågan om en framtida finansiering av Egalia 

med medel ur den centrala medelsreserven. Enligt tjänstemän på socialtjänstförvaltningen 

kommer RFSL:s ansökan om verksamhetsstöd till socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

för Egalia att tas upp vid organisations- och föreningsutskottets sammanträde i juni.  

I ett tjänsteutlåtande till socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden som behandlar HBT-

perspektiv inom socialtjänsten (DNR 2.6-0022/2009) beskriver socialtjänstförvaltningen att 

Egalia är en angelägen verksamhet och att det är viktigt för de ungdomar som besöker Egalia 

att kunna få vara i en verksamhet där de kan möta andra ungdomar med annan sexuell lägg-

ning än heterosexuell. RFSL får sedan många år verksamhetsstöd från staden genom social-

tjänst- och arbetsmarknadsnämnden. Under 2009 uppgår stödet till RFSL till 2 mnkr för 

HIV-preventivt arbete samt 965 tkr i verksamhetsbidrag.  

Fritidsgården Egalia ingår i Träffpunkt Stockholm, nätverket för kultur- och fritidsverk-

samheter för unga i Stockholms stad som samordnas av kulturförvaltningen. Vid en konfe-

rens för nätverket under 2008 informerade Egalias representant om fritidsgården, HBT-

ungdomarnas problematik och hur man metodiskt arbetar med dessa frågor vid verksamhe-

ten. En av de anställda fritidsledarna vid Egalia har coachfunktion för ungdomsstipendiet 

”En snabb slant” och de två sista åren har stöd beviljats till aktiva ungdomsgrupper vid fri-

tidsgården Egalia för att genomföra Prideung på LAVA i Kulturhuset i samband med Pride-

festivalen. 

Förvaltningen har varit i kontakt med fältassistenterna vid fritidsenheten Norrmalms 

SDF. De har besökt verksamheten vid flera tillfällen under projektperioden. De uppger att 

det vid dessa tillfällen varit cirka 30-40 ungdomar i lokalen och att deras uppfattning är att 
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besökarna kommer från hela Storstockholm.  

Förvaltningen anser att det är grundläggande att alla ungdomar oavsett sexuell läggning 

ska vara välkomna till stadens samtliga träffpunkter för unga. Men det är bra om det finns ett 

alternativ för de ungdomar som har annan sexuell läggning än heterosexuell eller reflekterar 

över sin sexuella läggning. Risk för mobbning, diskriminering, våld och trakasserier kan leda 

till utanförskap, skamkänslor och självförakt. Därför är det viktigt för dessa ungdomar att det 

finns möjlighet att besöka en trygg mötesplats med personal som har erfarenhet av att möta 

HBT-ungdom och kan ge råd om var man vid behov kan få särskilt stöd eller rådgivning. 

Sammanfattningsvis ser kulturförvaltningen positivt på Egalias verksamhet och ser den 

som en väsentlig länk i nätverket Träffpunkt Stockholm.  

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 23 april 2009 att 

remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 mars 2009 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Egalia startades av RFSL Stockholm år 2007 och har fram till nu finansierats av projektme-

del från Allmänna arvsfonden. Verksamheten bedrivs två kvällar i veckan och riktar sig till 

homo-, bi och transungdomar mellan 13 och 20 år. Enligt Egalias verksamhetsansvarige har 

verksamheten haft ungefär 6000 besök sedan starten för två år sedan. Kostnaderna för verk-

samheten är ca 1 miljon kronor per år. 

Egalias verksamhet ligger på Sveavägen 56 och besöks av ungdomar från hela staden. 

Förvaltningen har inget formaliserat samarbete med Egalia, men personal från fritidsenheten 

har besökt verksamheten för att informera om övriga fritidsverksamheter på Norrmalm. 

Utifrån vad förvaltningen kan se fyller mötesplatsen en viktig funktion för de ungdomar som 

vistas där.  

Då verksamheten besöks av ungdomar från hela staden ser förvaltningen inget hinder för 

att verksamheten ska få bidrag från staden, under förutsättning att den uppfyller stadens 

kriterier för bidragsgivning. Det finns möjligheter att söka medel för stadsdelsövergripande 

fritidsverksamheter hos flera av stadens facknämnder. Socialtjänst- och arbetsmarknads-

nämnden har tidigare i år mottagit en ansökan om medel från Egalia och kommer att behand-

la ansökan i sedvanlig ordning.  



 

7 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordföranden Karin Rågsjö (V), ledamöterna Abdo 

Goriya m.fl. (S) och ledamoten Stefan Nilsson (MP), enligt följande 

 

Egalia är en fritidsverksamhet som riktar sig till HBT-ungdomar i åldrarna 13-20 år och som 

drivs av RFSL Stockholm. Då uppstartarstödet från Allmänna arvsfonden upphör under 2009 

är det viktigt att Egalias verksamhet framöver säkerställs genom stöd från Stockholms stad. 

Det är väl belagt att HBT-ungdomar mår psykiskt sämre än ungdomar generellt och det 

finns nästan ingenstans för dem att ta vägen, där de möts av stöd och förståelse på jämlika 

villkor. På Egalia arbetar man aktivt med att ge stöd till HBT-ungdomar, samtidigt som man 

även arbetar med kunskapsspridning och fortbildning till bland annat fritidsgårdar. För oss 

råder det ingen tvekan om att Egalia fyller en viktig roll och att Stockholms stad bör stödja 

denna verksamhet ekonomiskt. Huruvida finansieringen bör ske inom ram eller i särskild 

ordning låter vi vara osagt.  

 

Kulturnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Roger Mogert (S), ledamöterna Ann 

Mari Engel (V), Eva Louise Erlandsson Slorach (S) och Kerstin Wickman (MP) samt 

tjänstgörande ersättaren Inga Granberg (S), enligt följande 

 

Egalia är en fritidsverksamhet som riktar sig till HBT-ungdomar i åldrarna 13-20 år och som 

drivs av RFSL. Då uppstartarstödet från Allmänna arvsfonden upphör under 2009 är det vik-

tigt att Egalias verksamhet framöver säkerställs genom stöd från Stockholms stad. 

Det är väl belagt att HBT-ungdomar mår psykiskt sämre än ungdomar generellt och det 

finns nästan ingenstans för dem att ta vägen, där de möts av stöd och förståelse på jämlika 

villkor. På Egalia arbetar man aktivt med att ge stöd till HBT-ungdomar, samtidigt som man 

även arbetar med kunskapsspridning och fortbildning till bland annat fritidsgårdar. Egalia är 

som fritidsgård en del av Träffpunkt Stockholm. För oss råder det ingen tvekan om att Egalia 

fyller en viktig roll och att Stockholms stad bör stödja denna verksamhet ekonomiskt. Huru-

vida finansieringen bör ske inom ram eller i särskild ordning låter vi vara osagt.  

 

 

 


